
Referat 
fra 

Dansk Kegle Forbunds repræsentantskabsmøde 
søndag den 7. juni 2015 

Nyborg Borger & Håndværkerforeningens Hus, Nyborg 
************************************************************* 

 
Tilstede: 
Forretningsudvalget: Marita Geinitz, Finn Hyldmar, John Andersen 
Elite- og Sportsudvalgsformand Sektion Bohle: Henning Vang Nielsen 
Ungdomsudvalget: Johnny Mandau 
Seniorudvalget: Ejler Jespersen 
Lovudvalget: Jette Møller 
Amatør- og Ordensudvalget: Jesper Møller 
Dommerudvalget: Margit Kolfach 
Københavns Kegle Union: Georg Nielsen, Per Christensen, Benny Trasborg, Helene Jensen.,  
Sjællands Kegle Union: Mogens Christensen, Allan Mortensen, Niklas Mikkelsen.. 
Fyns Kegle Union: Jimmy Eriksen, Erik Jensen, Svend Jørgensen, Asoth Veerasingham. 
Jysk Kegle Union: Susan Møller, Tonny Holdt, Ivan Berthel, Lea Mikkelsen.. 
 
Marita bød velkommen til rep. mødet,  og derefter gik hun videre til punkt 1. 
 
 
ADD 1: Valg af dirigent 
 
Finn Hyldmar blev foreslået, og valgt, og han konstaterede at mødet var lovligt indkaldt. 
__________________________________________________________________________ 
 
ADD 2: Mandaternes prøvelse 
 
Der er i alt 22 som har stemmeret. 
__________________________________________________________________________ 
 
ADD 3: Forhandlingsprotokol 
 
Ingen bemærkninger. Godkendt. 
__________________________________________________________________________ 
 
ADD 4,1: Forretningsudvalgets Beretning 
 
Se beretning på bilag 1. 
 
Marita fortalte at ved VM i Classic, og der blev der afholdt konference i Classic, og det gik 
fint, men der var lidt drillerier fra Østrig, som betød at spilleplanen blev lavet om endnu en 
gang.  
 
Der var også konference i WNBA og der blev der valgt en ny Præsident Thomas Berk fra 
Tyskland, og de ser frem til et godt samarbejde 



 
Beretningen blev godkendt med 22 for 

__________________________________________________________________________ 
 
 

 
ADD 4,2: Elite- og Sportsudvalgets beretning 
 
Se beretningen på bilag 2. 
 
Henning havde ikke yderligere til beretningen. 
 
Svend, FKU: fortalte at Hanna Rask ikke spillede i VSK, men i ODHK. 
 
Per, KKU: spurgte om medaljerne til Nations Cup var fremsendt til de personer som skulle 
have nye. 
 
Henning: Har fået medaljerne, men har aftalt med Udo at han får dem når de ses, og Niels 
Skipper får sin ved samme lejlighed. 
 

Beretningen blev godkendt med 22 for 
__________________________________________________________________________ 

 
 

ADD 4,3: Sportsudvalget sektion Classic 
 
Se beretningen på bilag 3. 
 
Uffe var ikke tilstede. 
 

Beretningen blev godkendt med 22 for 
__________________________________________________________________________ 

 
 
ADD 4,4: Ungdomsudvalget 
 
Se beretningen på bilag 4. 
 
Johnny havde ikke noget at tilføje til sin beretning. 
 
 

Beretningen blev godkendt med 22 for 
__________________________________________________________________________ 
 
ADD 4,5: Kursusudvalget 
 
Ingen beretning da kursusudvalgsformanden fik nyt job i den forgangne periode.. 



 
__________________________________________________________________________ 
 
ADD 4,6: Seniorudvalget 
 
Se beretningen på bilag 5. 
 
Ejler fortalte at han var glad for at DM for seniorer var faldet på plads.  
 
Per, KKU: henviste til tillægget til årsberetningen, om at han manglede nogle navne eller e-
mail eller tlf. numre på nogle foregangsmænd som havde været med i gamet længe. 
 
 

Beretningen blev godkendt med 22 for 
__________________________________________________________________________ 

 
ADD 4,7: Amatør- og Ordens udvalget 
 
Se beretningen på bilag 6. 
 
Jesper havde ikke noget at tilføje til sin beretning. 
 
 

Beretningen blev godkendt med 22 for 
__________________________________________________________________________ 
 
ADD 4, 8: Lovudvalget 
 

Se beretningen på bilag 7. 
 
Jette havde ikke yderligere kommentarer til den skriftlige beretning. 
 
 

Beretningen blev godkendt med 22 for 
__________________________________________________________________________ 
 
ADD 4,9: Dommerformanden 
 

Se beretningen på bilag 8. 
 
Margit havde ikke yderligere til sin beretning. 
 
Per KKU: henviste at der var sendt en mail om hvordan man stopper keglerne ved et 
spillestop, og ville gerne vide om dette var kommet i gang, men KKU har ikke svaret. Så hvis 
Margit ville vide nogen om København så kunne hun henvende sig til Per. 
 



Margit: Daniel som er dommer har fået dette overdraget dette, og hun ville gå videre med 
det. 

Beretningen blev godkendt med 22 for 
__________________________________________________________________________ 

 
ADD 4,10: Banekonsulenter 
 
Der var ingen beretninger fra banekonsulenterne. 
 
Mogens, SKU: kunne fortælle at Niels Sønderhøj har sagt ja til at varetage banekontrollen på 
Sjælland og København. 

 
ADD 4,11: Intern revision 
 
Se beretningen på bilag 9 
 
Jane var ikke tilstede. 

 
Beretningen blev godkendt med 22 for 

 
__________________________________________________________________________________ 

 
ADD 5: Regnskab 
 
John havde ikke yderligere til regnskabet. 
 
Johnny, Ungdom: havde et par spørgsmål til regnskabet om DM store kugler samt 
ungdomsturneringen. 
 
Allan, SKU: spurgte om unionsmatch i regnskabet. 
 
John: kunne kun sige at han blev kastet ud i regnskabet sidste år, og han fik bare en masse 
bilag, og han har bogført det efter bedste evne, men der er posteringsfejl i dette regnskab, og 
det bliver rettet næste år. 
 
Marita: Der har været en masse bilag som skulle bogføres, og han har ikke haft kendskab til 
at vide hvad det tilhørte, men hun syntes at han har gjort et godt stykke arbejde, så vi havde 
noget vi kunne give revisoren. 
 

Regnskabet blev godkendt med 22 for 
__________________________________________________________________________ 

 
ADD 6: Forslag fra sportsudvalget: 
 

Se bilag 10 
 

Forslaget blev godkendt med 22 stemmer for 



 
 
 
 
 
 
ADD 7: Budget og fastsættelse af kontingent: 
 
Licensgebyret er uændret. 
 
Ejler: fortalte at han ikke troede at hans budget ville holde, og det gjorde det vist heller ikke i 
år. 
 
Helene, KKU: spurgte hvorfor landskampen er budgetteret med kr. 100.000,00 når vi kun har 
brugt kr. 30.000 i 2014. 
 
Finn fortalte at landskampen er i Danmark, og der skal vi betale for Tyskerne. 
 
Finn fortalte at fremover vil udvalgene blive spurgt om hvad de skal bruge i 2016, og så vil 
FU kigge på det samlede. 
 

Budgettet blev godkendt med 22 stemmer for 
__________________________________________________________________________ 
 
ADD 8: Valg af forretningsudvalg: 
 
Kasserer John Andersen blev genvalgt 
 
__________________________________________________________________________ 
Sekretær Finn Hyldmar blev genvalgt. 

ADD 9: valg af faste udvalgsformænd: 
 
Elite/Sportsleder Bohle Henning Vang Nielsen blev genvalgt. 
 
_________________________________________________________________________ 
Sportsleder sektion Classic Uffe Espensen stillede ikke op, og Marita foreslog Ena 
Bargholz efter samråd med Classic folkene. 
 
Helene, KKU: Hun har samarbejdet med Ena i mange år, og hun siger god for Ena. 
 
Per, KKU: Han syntes det er dejligt at Ena ville stille op, og han håbede på at Ena ville se 
fremad, og ikke tilbage. 
 

Ena blev valgt med 22 stemmer for 
_______________________________________________________________________ 



 
 
 
 
Kursusudvalget: 
 
Johnny foreslog at man nedlagde kursusudvalget, da man alligevel skal spørge om kurser på 
kontoret. 
 
Finn sagde at det var han ikke meget for, men tog gerne udvalget indtil at man fandt en 
anden. 
 

Kursusudvalget blev underlagt kontoret indtil videre. 
_______________________________________________________________________ 

Seniorudvalgsformand Ejler Jespersen blev genvalgt 
 
__________________________________________________________________________ 
Lovudvalgsformand Jette Møller blev genvalgt. 
 
_________________________________________________________________________ 
 
ADD 10: valg af udvalgsmedlemmer: 
 
Udvalgsmedlemmerne for Ordens- og amatørudvalget skulle bekræftes da de er valgt på 
unionernes rep. møder. Udvalgsmedlemmerne var: 
 
Steen Jørgensen, KKU  Medlem    
Per Sørensen, SKU  Medlem    
Palle Mølby, FKU  Medlem    
Tonny Jensen, JKU  Medlem    
 
 
 
Lovudvalget: 
 
Per Sørensen, SKU  Medlem  blev genvalgt 
Erik Jensen, FKU  Medlem  valgt  
__________________________________________________________________________ 
 
ADD 11: valg af suppleant til forretningsudvalget. 
 
Henning Vang Nielsen blev genvalgt som suppleant til forretningsudvalget. 
 



 
 
 
 
Suppleanter til amatør og ordens udvalget blev valgt på unionernes rep. møder. 
 
Suppleanterne er: 
 
Tage Andersen, FKU  Suppleant    
Christian Sørensen, JKU Suppleant    
__________________________________________________________________________ 
 
 
 
ADD 12: Fastsættelse af ny dato for næste års rep. møde 
 

Datoen blev søndag den 5. juni 2016. 
__________________________________________________________________________ 
 
ADD 13: Eventuelt 
 
Finn fortalte at FU havde bestemt at Keglesport ikke skulle laves mere, og man stadig kunne 
sende lykønskninger ind og de ville blive bragt på hjemmesiden. Samtidig ville der komme en 
henvisning til Facebook, og alt nyt indenfor DKeF ville komme på forsiden. 
 
Johnny, Ungdom: Spurgte om det er rigtigt at der kommer nye medaljer til den nye sæson. 
 
Finn: Ja det er korrekt, da der er mange som ikke kunne lide den vi havde i år. 
 
Georg, KKU: Det har været et godt år, og han roste John for at overtage kasserer posten. 
Han syntes ikke at der skulle afholdes nogle stævner og landskampe i Roskilde, så længe at 
Poul Sivebæk skal stå for dette for det var meget pinligt. Poul havde sagt at håndmadder var 
gratis til formænd og holdledere, og dette spurgte Georg om, og han fik et beskidt svar om at 
han altid brokkede sig, og Poul sagde at Georg bare kunne skrubbe ud af hallen for han 
havde ikke noget at gøre der. Georg grinte ad ham og rejste sig og gik men ikke ud af hallen. 
Når FKU afholder de forskellige stævner og landskampe så gør de det professionelt. 
 
Jimmy, FKU: Han sagde tillykke til JKU og FKU med de 75 år, og mindede kasseren om at 
han gerne måtte kigge i gaveregulativet, for hvis DKeF fik en indbydelse så står der at man 
skal modtage kr. 1.000,00. 
 
Georg, KKU: fortalte at Karlo Lindstrøm var død. Karlo var Spilleudvalgsformand og meget 
andet for keglesporten for flere år siden. 
 
John: var ked af at han ikke har sendt jubilæumsgaver til JKU og FKU, men det ville han 
gøre. Han skal lige ind i det hele. 
 



Ejler: fortalte at han er blevet opfordret flere gange i denne forsamling, om han ikke kunne 
finde en god mand til at hjælpe sig med arbejdet for seniorkegler, og han har fundet  en 
person som er stærk til EDB, og samtidig er en habil keglespiller. Med problemet er at 
hjemmesiden for ældre kegler er lavet i MAC og dette kan ikke køres med en almindelig PC. 
Han har ikke en MAC computer, og derfor sendte Ejler en mail til kontoret om bevilling til 
sådan en. Ejler skulle have forespurgt om et lån til denne computer med en afvikling med kr. 
2.000,00 om året. Han fortalte at det er hans fejl at der er sendt en mail om bevilling om kr. 
8.000,00 til denne computer, og han fik så afslag på dette af FU, da der er lavet et program 
som skulle dække. Dette fortalte han på generalforsamlingen, og de 30 personer som var 
mødt op de var meget skuffede, og de sagde er vi ikke mere værd  for Dansk Kegle Forbund, 
for vores aktiviteter skaffer mange gode tilskuds point til DKeF. Vi udgører ca. halvdelen af 
medlemmerne i Dansk Kegle Forbund, og det er ikke nødvendig at Jysk Ældre Kegler er 
under forbundet. Vi er opstået af os selv, og vi har i flere år ikke fået støtte fra DKeF. Det var 
svært at forsvare DKeF´s afgørelse om denne computer. Jeg ved at kr. 8.000,00 meget 
hurtigt kunne rejses i Sønderjylland for han har selv betalt den nye computer, og om han får 
sine penge lige med det samme er ikke afgørende. Det er meget uheldigt det som er sket, og 
han er godt klar over at hans indflydelse på det skete er meget stor for i kunne ikke vide 
dette, og han er skuffet over at Finn ikke havde vendt tilbage på denne ufuldstændige mail. 
 
Marita: det er ikke kun Finn som skal skældes ud, for mailen er sendt til hele FU, og vi har 
læst den på samme måde at det var en ansøgning om en computer til kr. 8.000,00. Vi har 
rigtig lange diskussioner om vores økonomi, samt at vi har brugt mange penge på 
kegleportalen, så alle resultater kan komme derind. Så er hele kegleforbundet samlet et sted. 
Derfor blev FU´s svar nej til denne computer, da vi har et program som tilgodeser alt 
resultatformidling, og jeg er ked af at du syntes at vi har behandlet det på en dårlig måde. 
Det er forståeligt at i på Jysk ældre keglers rep. Møde er lidt utilfreds, men det er ikke helt 
forståeligt at man fremkommer med en trussel om at så kan vi også godt selv. Det er ikke 
den måde vi skal tale sammen på, i har sendt en ansøgning og vi har afslået, og det sker for 
ungdommen, og det sker for alle efterhånden, og det er vi kede af men vi bliver nødt til at 
have pengene til at slå til, og det er det vi arbejder med foruden alt det andet, derfor er jeg 
rigtig ked af det, men er glad for at i har fundet en løsning. Vi er glade for det store arbejde 
som du gør med ældre keglerne, så vi vil helst have at i bliver, men også at vi kan omgås i 
en rigtig god tone uden trusler. 
 
Jimmy, FKU: Det kan godt være at de ældre ovre i Jylland syntes at DKeF ikke rigtigt gør 
noget for dem, men ser jeg i regnskabet så står der et tilskud på kr. 10.000,00 til seniorerne 
og en indtægt på kr. 1.500,00 i kontingent, og DMérne løber op i kr. 51.000,00 hvis det ikke 
er at give tilskud til seniorerne, så må du have mig undskyldt, for så ved jeg ikke hvor vi skal 
skaffe de penge fra de forlanger. 
 
Finn fortalte at hvis Ejler havde spurgt om et lån med det samme, så tror jeg at det var 
bevilget uden noget, men der stod intet om det var et lån. 
 
Ejler: Ville godt have at der var kommet en forespørgsel til den dumme mail som jeg havde 
fået sendt for så havde vi let kunne løse dette. Det som er fremkommet her er ikke et angreb 
som sådan, fordi jeg er sendt i byen med dette, og jeg er helt klar over at vi køre videre. Men 



når jeg siger at DKeF gør rigtig meget for os, og det er rigtigt at vi kun giver ganske lidt i 
kontingent for at være medlem af DKeF. Jeg står også og forsvare over for medlemmerne. 
 
Finn: Prøv at fremsende denne anmodning igen. 
 
Per, KKU: en opfordring til næste HB-møde om at vi skal kigge på vores strategiplaner. 
 
Marita overrakte John Andersen diplom som årets leder, og takke Uffe for de12 år han 
havde passet dette, og han har gjort et godt stykke arbejde. 
 
 
Finn overgav ordet til Marita som takkede for god ro og orden. 
 
Keglesporten fik et DkeF hurra. 
 
Brøndby, den 7. juni 2015  
 
  Sekretær og dirigent    
       Finn Hyldmar     
   



Bilag 1 

Formandens beretning for 2014 
 
 

 

Vi har i FU fortsat arbejdet med at få styr på økonomien.  
 
Vi gennemgået alle beslutninger om hvad og hvor meget vi giver til hvad. John har nu fint 
styr på kontoerne og hvad der går ud og ind.  
 
For at få enslydende retningslinjer for det samme arbejde, måtte vi også regulere 
betalingen for banekonsulenterne.  
 
Det medførte desværre at to af konsulenterne ikke ville mere. Det er rigtig beklageligt. 
Men beslutningen var nødvendigt. 
 
Selv efter oprydningsrunden dukkede der gamle ’aftaler’ frem. Derfor måtte vi også endnu 
engang slå fast at der ikke bliver betalt baneleje for turneringskampe – hverken i Bohle 
eller Classic. Vi håber nu at alle gamle aftaler er kommet frem i lyset. 
 
Samarbejdet med tyskerne er blevet bedre og der bliver aftalt hvordan der spilles og 
hvordan samarbejdet skal fungere. Også her yder Henning et stort og godt arbejde. 
 
På det internationale plan er Præsidenten for WNBA trådt tilbage pga. uenighed om 
arbejdsfordelingen i præsidiet. Derfor køres WNBA af Vicepræsidenten. Vi håber der snart 
findes en løsning, så denne uenighed ikke bliver ødelæggende for vores sport. 
 
Jeg vil afslutte min korte beretning med at takke Finn for at holde styr på kontoret, John for 
at der er penge i kassen. Tak til Henning for at Bohle stadig er under udvikling og der sker 
nyt. En tak til Uffe for at have styr på Classic og trække folk ind i arbejdet når opgaverne 
kalder. En tak til Johnny for at de unge synes det er sjovt at spille, en tak til Niklas for at 
opretningen og vedligeholdelsen af facebooksiden. Jette holder styr på paragrafferne, 
Jane holder styr på vore økonomiske beslutninger, og Margit har styr på de røde og gule 
kort sammen med dommerne. 
Ejler som har et utrolig godt forhold til vore ældre medlemmer og deres behov. En speciel 
stor tak til Fu og unionsformændene for deres støtte til mit arbejde i Dansk Kegleforbund.  
 
Det er takket jer, jeres gode arbejde og jeres støtte der gør at forbundet kører så godt – og 
jeg kan nøjes med så kort en beretning. 
 
Tak alle sammen. 
 
Marita Geinitz 
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Eliteudvalgets/Sportsudvalgets beretning sektion bohle for 2014. 
 

Landspokalturneringen:  
Finalen blev spillet i Hammelev: H.K.K., N.K., Star, og Madsby.  
havde spillet sig frem til finalen. 
 

Resultat blev:  
 
 Nr.  1.  H.K.K.       100 Point  3550 kegler 
 Nr.  2.  N.K..           91     ”      3520     ” 
 Nr.  3.  Madsby.  80      ”     3506     ” 
 Nr.  4.  Star       60      ”     3397     ” 
 

 
 
Danmarksturneringen: 
 1. DIV. 
 
 KLUB  KAMPE POINT  
1 N.K.   18 133 Guld 
2      Vest 91  18  123 Sølv 
3      Madsby    18                115 Bronze 
4      O.K.   18                        107 
5      Skjold  18              102 
6      STAR  18                74 
7      H.K.K  18              70 
8      FDK   18              70 
9      Fidelitas  18              58 
10      SK 79  18              48 
   
     
   
   

       
 2. DIV. 
 
 KLUB  KAMPE POINT  
1      R.K.K. 1                        16  108 Guld 
2 Skjold                  16  103 Sølv 
3 Nord-Vest               16  101 Bronze 
4 O.K.                16   81 
5 H.K.K.              16  78 
6 R.K.K. 2               16  70 
7 Kifa               16  61 
8 S.K.K.  16   68 
9 Trekanten               16  42 
10 SK 79 Rykket op    
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        3. DIV.  ØST  

   
    KLUB KAMPE POINT  
 1  V.S.K. 18  131 Guld 
 2  L.F.K  18  124 Sølv 
 3 Ø.K.B.  18   115 Bronze 
 4  Haslev  18  106 
 5  Gørlev  18  103 
 6  Hellas  18  81 
 7  R.K.K. 3  18  79 
 8  Kifa  18  72 
 9  H.K.K.  18  47 
 10  R.K.K. 4  18  42 
   
        
 
 
 
                                             3. DIV.  HERRER-VEST 
 
 KLUB  KAMPE       POINT  
1  N.K.    18  148 Guld 
2  Alssund   18  115 Sølv 
3  Haderslev   18  106 Bronze 
4  KB 44   18 99  
5  Bredebro   18  94  
6  KH 54   18  90  
7  Trekanten   18 88  
8  Skjold   18  76  
9  N.D.K.   18  64  
10  FDK    18  20   
 
 

 
MASTER CUP 
 

   Fredericia den 30. marts  

Damer: 
1. Christina Sørensen  H.K.K.  51 point  
2. Marianne Jensen  F.D.K.  49    ”  
3. Birgitte Kreutzfeldt Kifa  49    ”  
4. Annette Obbekjær  F.D.K.  37    ”  
5. Heidi Poulsen  H.K.K.  35    ”  
6. Katrine Saxtorff  F.D.K.  33    ”  
7. Christina Juhl  Skjold  25    ” 
8. Trine Lykke Pedersen ODHK  21    ” 
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Herrer: 
1. Kurt Halvorsen  Madsby  47 point 
2. Tonny Jensen  Madsby  45    ”  
3. Johnny Mandau  Vest 91  42    ”  
4. Ole Nielsen  Haderslev 37    ”  
5. Jannik Hansen  H.K.K.  34    ”  
    Tobias Jensen  Madsby  34    ”  
    Michael Kreutzfeldt Kifa  34    ”  
8. Michael Sørensen   H.K.K.  31    ”  

 
 
 
D.M. for Old Giels 
 
Roskilde Keglecenter den 10. maj  
 

Old Girls.             Old Boys  
1. Jette Hougaard     R.K.K.     871 kegler    1. Gunner Nielsen   Skjold        898 kegler 
2. Winnie Johansen   R.K.K.      867     „     2. Klaus K. Andersen L.F.K.          886     “  
3. Hanne Rask           VSK  863     „   3. John Nielsen     V.S.K.     884     “ 

 
 
 
D.M. Old boys/girls  par  
Blev også afviklet i Roskilde den 10. maj  
 
Resultater: Old Girls: 
1.  Hanne Sivebæk/Jette Hougaard                      RKK/RKK                          1715 kegler 

2.  Winnie Johansen/Lindy J. Andersen               RKK/LFK                           1707 kegler 

3.  Marita Geinitz/Birte Vollsen                           Fidelitas/FUT                     1697 kegler 

 

Resultater: Old Boys: 
1.   Klaus K. Andersen/Finn Mortensen               LFK/Gørlev                        1766 kegler 

2.   Gunner Nielsen/Preben Andersen                  Skjold/Trekanten                1761 kegler 

3.   Ole Andersen/Niels Skipper                           FKC 69/Fidelitas                1756 kegler 
 
 

 D.M. individuelt. 
 
                              Odense Keglecenter den 16. maj og 17. maj. 

 

Damer: 
   Guld     Christina Sørensen          H.K.K. 923-922-924 = 2769 kegler  
   Sølv      Marianne Jensen       F.D.K.  909-921-901 = 2731     “        
   Bronze  Annette Obbekjær F.D.K  910-913-903 = 2726     “       
    4.  Dorthe A. Hansen  Vest 91  921-906-888 = 2715     “          
         Zenia Pedersen  R.K.K.  903-903-906 = 2715     “ 
    6.  Heidi Poulsen    H.K.K.  905-898-899 = 2702     “ 
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    7.  Christina Juhl    Skjold  895-898-905 = 2698     “ 
    8.  Katrine Saxtorff  F.D.K.  881-912-900 = 2693     “ 

Herrer: 
   Guld      Morten Kruse  N.K.  926-947-942 = 2815 kegler    
   Sølv       Peter S. Andersen O.K.   930-937-939 = 2806     “        
   Bronze   Tonny Jensen  Madsby  937-924-927 = 2788     “        
    4.   Bent Ole Gad  VSK      907-936-917 = 2760     “    
    5.   Martin Vilhelmsen N.K.  930-910-909 = 2749     “  
    6.   Jens Rasmussen   Madsby   926-916-901 = 2743     “ 
    7.   Michael Sørensen     H.K.K.   910-937-897 = 2738     “ 
    8.   Martin Vesterlund  Vest 91  925-917-891 = 2733     “ 
 
 
 
Resultaterne for par blev: 
Dame par 

Guld Marianne Jensen/Annette Obbekjær FDK/FDK 3653 Kegler 
Sølv Christina Sørensen/Heidi Poulsen HKK/HKK. 3648      ” 
Bronze Zenia Pedersen/Lillemor Nielsen          RKK/RKK. 3600      ” 
 

   
Herrer par 

Guld Morten Kruse/Peter S. Andersen NK/OK 3740 Kegler 
Sølv Tonny Jensen/Tobias Jensen MKF/MKF 3692      ” 
Bronze Jens Rasmussen/Kurt Halvorsen MKF/MKF         3576      ” 

 
Årets Spiller:  Dorthe Hansen  Vest 91     

  
 

Screm den 26-29 August  
 

Damer:   
8.   Mona Hattens 852  Kegler  
11. Birthe Rasmussen 843       ” 
15. Diana Borregaard 811       „    
    
 
Herrer: 
3. Henning Nielsen  1785  Kegler  
4. Niels Lausen  1770      ” 
7. Karl Vollsen  880        ”  
  
 
Par:   
7.  Mona Hattens/Karl Vollsen  1732  Kegler 
8. Birte Rasmussen/Niels Lausen   1727       ” 
10. Diana Borregaard/Henning Nielsen 1704       ” 
 

 Pokalturnering 
  

2.  Niels Lausen  446  Kegler 
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5. Karl Vollsen  442       ” 
15. Mona Hattens  417 
17. Birte Rasmussen  413 
D.M. for mix par. blev afholdt i Hollenderhallen den 6. september.   

 
1. Marianne Jensen  F.D.K.    - Tonny Jensen  M.K.F..  1481    kegler 
2. Christina Sørensen H.K.K. - Jannik Hansen H.K.K.    1464        ”  
3. Sabrina Kolfach Skjold       - Carsten Ansager Skjold  1455       ”  

 
 

Nations-cup 
 
 
Den 27-28 september var der Nations-cup i Roskilde Keglecenter 
 
Her havde jeg en del arbejde da jeg måtte overtage alt Svends arbejde også men blev til et rigtig 
godt stævne hvor alt forløb perfekt. Det var jo første gang vi prøvede med 80 salg havde hørt mange 
tysker ville melde afbud p.g.a. det men de kom da alle sammen, havde dog et par dansker der 
meldte afbud tror nu nok de fleste fik spillet nok slag da vi havde rigtig mange omspil, så det var et 
par spændende og hyggelige dage i Roskilde. 
Her skal lyde en tak til SKU og Roskilde for deres hjælp hertil. 
 
For damernes vedkommende gik de 3 første pladser til Hamburg ved herrerne vandt Niels Skipper 
en flot 3. plads. 
 
 
Den 4.-5. oktober var vi en tur i Luxemburg til EM 
 

Det var første gang vi skulle spille om EM og super-cuppen der bliver afviklet over 5 gange. 
 
Det blev et super godt resultat for Dansk Kegle Forbund, i det at både damer og herrer blev nr. 2 
Så et godt udgangspunkt i super cuppen. 
 
Resultatet blev: 
 

Damer    Herrer 
 1. Luxembourg    1. Luxembourg 
 2. Danmark    2. Danmark  
 3. Frankrig     3. Schweiz  
 4. Østrig     4. Østrig  
 5. Schweiz     5. Frankrig  

 

Individuelle resultater for de danske spillere  
Michael Sørensen   180  Heidi Poulsen 119  
Tonny Jensen   223  Marianne Jensen  127  
Tobias Jensen   227  Katrine Saxtorff  187  
Bent Ole Gad   261   Birgitte Kreutzfeldt  178  
Peter Stig Andersen   239   Trine Lykke Pedersen  151   
 

Landskamp 
 
Den 8. november var der landskamp mod tyskerne i Neumünster. 
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Her spillede danskerne nok en af de bedste landskampe jeg har været med til, måske derfor at 
tyskerne ville gøre alt for at vinde selv forsøgte de at snyde med dommeres hjælp, hvor det endte 
med at de fik en spiller disket. 
 
Resultaterne blev: 
 
Herrer       Damer 
 
Tyskland  - Danmark    Tyskland - Danmark 
    7  5     8 4 
 
Old Boys      Old Girls 
 
Tyskland – Danmark    Tyskland – Danmark 
  3  9     12 0 
 
Det blev til en fantastisk flot sejr til Old Boys 
 
Samlet resultat blev: 
 
Tyskland – Danmark 
  30  18 
               

 
I 2014 valgte Johnny Holdt og Per Sørensen at stoppe deres virke som banekonsulenter. Herfra skal lyde en tak 
for deres indsats gennem årene. 
Robert Sørensen har taget Jylland og Fyn, men vi mangler stadig en til sjæland og København så hvis der er en 
der kunne tænke sig dette job må i gerne sige til. 
Der skal også lyde en tak til Robert Sørensen for indsatsen i år som banekonsulent. 
 

På sportsudvalget sektion bohles vegne, vil jeg gerne rette en tak til spillere og ledere, for en god sæson. 
Jeg vil også takke HB for et godt samarbejde, og ikke mindst medlemmerne af sportsudvalget og 
Eliteudvalget for et særdeles godt samarbejde, tak for jeres indsats. 
 
Sportsudvalgsformand sektion bohle 
Henning Wang Nielsen 
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Sektion Classic 

______________________________________________________________________ 
Uffe Espensen, Paradislyngen 1, 4573 Højby 

 Mobil: 20 20 52 60 
E-Mail: uffe@kegler-dkef.dk 

 

 
Classic året starter traditionen tro med Tallinn Open 2014 den 17-26. januar 
 
Danmark deltog med 4 herrer og 1 dame. 
 
Resultat: Herrer 1. Markko Abel Est. 966 kegler  
  34. Mikkel Jensen 856 kegler 
  46. Daniel Høst 843 kegler 
  51. Theis Jensen 833 kegler 
  71. Jonas Jensen 754 kegler 
Resultat: Damer 1. Kaja Peets Est. 486 kegler 
  20. Anja Holst Jensen 376 kegler 
 
 
Finspång Sverige Open i Februar deltog 4 herrer fra Danmark. 
 
Kvalifikation resultat: 1. Porubsky Roman Cze 539 kegler 
  5. Mikkel S. Jensen 496 kegler 
  8. Uffe Espensen 472 kegler 
  13. Benjamin Nielsen 438 kegler 
  18.  Finn Hyldmar 225 kegler. 
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Sektion Classic 

______________________________________________________________________ 
Uffe Espensen, Paradislyngen 1, 4573 Højby 

 Mobil: 20 20 52 60 
E-Mail: uffe@kegler-dkef.dk 

 

 
 
VM U-23 i Brünn Tjekkiet havde Danmark 2 spillere til start d. 13-18. maj 2014 
To spillere var udtaget til spil i Brünn Mikkel Jensen Kifa og Benjamin Nielsen KCK. 
 
Fanebærer for Danmark var Stefan Jensen(gæst) og Benjamin Nielsen ved indmarchen. 
 
Spil v/120 slag: Benjamin Nielsen 501 kegler(personlig rekord) og Mikkel Jensen 569 
kegler. 
Tandem herrer: Benjamin og Mikkel 20x20 slag = 0-2 til Tyskland. 
Sprint: Mikkel Jensen 1-1 mod Rumænsk spiller 10x10 slag lige, ud i omspil, der lavede 
Mikkel super flot 9,9, 7 kegler så var han videre til næste runde. Her mødte han en polak 
Og tabte 0-2 til Polen. 
Træner var super stolt over vores 2 drenges deltagelse ved dette VM U – 23 i Brünn”. 
De slog Estland som også stillede op med kun to spillere med 22 kegler. 
Med en personlig rekord og en gik videre i sprint, det er godt spillet og vi var stolte.  
 
Helene Holt Jensen var classic-leder og træner. 
 
 
Fra den 19 - 23. maj 2014 var det senior som skulle spille VM.  
 
Deltager fra Danmark var, Frank Nielsen og Mette Jensen fra HCK,   
Michael Winding Kifa, Ena Bargholz KCK.   
 
VM single herre: Frank Nielsen 572kegler, Michael Winding 529 kegler   
VM single damer: Mette Nielsen 554 kegler, Ena Bargholz 533 kegler   
 
VM sprint: mødte Frank Nielsen Markko Abel fra Estland og vandt, 
men tabte så til Igor Kovacic fra Serbien. Mette Jensen tabte til en fra Østrig. 
 
Tandem Mix: Tabte Michael og Ena til et par fra Bosnien. 

Holdleder Finn Hyldmar.   
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Sektion Classic 

______________________________________________________________________ 
Uffe Espensen, Paradislyngen 1, 4573 Højby 

 Mobil: 20 20 52 60 
E-Mail: uffe@kegler-dkef.dk 

 

 
Turneringen 2013-2014 gav følgende resultat: Dansk mester HCK 120 point  
    Sølvmedalje    Fiona 104 point 
    BronzemedaljeHCK 2   99 point 
 
Resultat 2. division   Guld                8ok 3   47 point 
    Sølv                 Star    37 point 
    Bronze       Kifa 3    12 point  
 
 
 
       
Danmarks turnering 2014-2015 startet op med ingen baner i Nørrebrohal samt diverse 
Byggeplads forhindringer i Lyngby. 
 
Danmark Open fuld deltagelse fra Danmark, Estland, Polen og Sverige. 
 
Resultater Herrer: Guld Markko Abel Estland 1124 kegler 
  Sølv Fredrik Nilsson Sverige 1101 kegler 
  Bronze Frank Nielsen HCK 1079 kegler 
 
Resultater damer: Guld Heret Ots  Estland 1063 kegler
  Sølv Mette Jensen HCK 1040 kegler
  Bronze Justyna Runka Polen 1039 kegler 
 
Resultat par: Guld Markko Abel Estland 1100 kegler 
   Heret Ots 
  Sølv Frank Nielsen Danmark 1060 kegler 
   Mette Jensen  
  Bronze Finn Madsen ” 1056 kegler
   Ena Bargholz 
 
 
 

Classis udvalget 2014 



Bilag 4 

 
DANSK KEGLE FORBUND 
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UNGDOMSAFDELINGEN 

______________________________________________________________________ 
Johnny Mandau, Rosenvænget 26 5500 Middelfart 

Mobil: 22 18 21 16 
Mail: jmandau@hotmail.com 

 
Beretning fra ungdomsudvalget 2014 

 
Jeg synes, vi har løst alle vores opgaver der var, godt. Så jeg vil godt sige tak til hele mit ungdomsudvalg 
for hjælpen ude omkring i landet, alle de steder vi har været. Selvfølgelig skal der også lyde en tak til alle 
de andre ledere, som også bruger mange timer på ungdommen, når vi er af sted på tur. Det er jo lidt hårdt 
og være af sted med ungdommen. 
 
Vi var til landskamp i Odense. Der skal herfra endnu en gang lyde en tak til FKU for et fantastisk 
arrangement. Spillemæssigt var det en af de bedste ungdomslandskampe jeg har oplevet. Det lykkedes os 
dog kun og få en sejr. Men det var tæt på vi kunne have vundet hele landskampen. Men mere om det 
senere i min beretning 
 
DM for både store og små kugler var præget af spænding og godt keglespil. Der blev som noget nyt i år 
spillet DM for par i ungdommen også og jeg synes det var et rigtig godt initiativ vi tog, da det giver flere 
muligheden for og vinde en medalje. 
 
Unionsmatchen 2013/14 var der stor spænding i begge rækker inden sidste weekend i Odense. Hos store 
var der 2 hold der stod lige og små var der kun 1 point imellem nr. 1 og nr. 2. 
 
Til sidst vil jeg ønske de spillere, som er rykket op til de voksne held og lykke og i vil blive savnet i 
ungdommen. 
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UNGDOMSAFDELINGEN 

______________________________________________________________________ 
Johnny Mandau, Rosenvænget 26 5500 Middelfart 

Mobil: 22 18 21 16 
Mail: jmandau@hotmail.com 

 
 

D.M. Store kugler 
 
D.M. store kugler blev afholdt i Nyborg keglecenter. Det var en dejlig aften, hvor vi overnattede på en skole hvor 
vi også havde vores banket. Et rigtigt godt arrangement af FKU. 
 

Drenge. 
 

Guld Claes F. Hansen NKU 888 886 I alt 1774 

Sølv Martin F. Hansen NKU 867 880 I alt 1747 
Bronze Andreas Nielsen Hellas 867 864 I alt 1731 
 

Piger. 
 
Guld Stine Harbo  Esbjerg 855 859 I alt 1714 
Sølv Mathilde B. Steensen NKU 847 857 I alt 1704 
Bronze Sonja Larsen OUK 76 840 862 I alt 1702 
 

Par. 
 

Guld Claes F. Hansen/Julie Nielsen NKU/OUK 76 888/864 1752 
Sølv Thomas D. Petersen/Sofie Sonne FUK/Hellas  864/843 1707 +144 
Bronze Martin F. Hansen/Sonja Larsen NKU/OUK 76 867/840 1707 +138 
 
Tillykke til alle medaljetagerne. Held og lykke til dem der rykker op til de voksne. 
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UNGDOMSAFDELINGEN 

______________________________________________________________________ 
Johnny Mandau, Rosenvænget 26 5500 Middelfart 

Mobil: 22 18 21 16 
Mail: jmandau@hotmail.com 

D.M. Små kugler 
 

DM små kugler blev afholdt i Grøndalcentret. Det var et fantastisk godt arrangement og med en masse 
godt keglespil og en rigtig hyggelig aften på Vibenhus Skole. 
 

Drenge. 
 

Guld Kasper Kisum Star 802 825 I alt 1627 
Sølv Kasper Jepsen FUK 808 811 I alt 1619 
Bronze Simon Jensen FUK 803 801 I alt 1604 

 
Piger. 

 
Guld Klara Vesterlund OUK 76 803 806 I alt 1609 
Sølv Julie Bak Hansen NKU 795 810 I alt 1605 
Bronze Sofie Jensen  FUK 786 812 I alt 1598 
 

Par. 
 
Guld Marie L. Bock/Nick B. Steensen Æ-felder/NKU 801/794 1595 
Sølv Julie B. Hansen/Ricco Scott NKU/FUK  795/770 1565 
Bronze Laura Sørensen/Martin Rasmussen Vest 91/NKU 764/790 1554 
 
Tillykke til medaljetagerne og held og lykke til dem der rykker op til de store kugler. 

 
Landsholdstræning. 

 
I år var det fra fredag til søndag, og blev afholdt i Odensen, da vi jo havde hjemmebane. Der blev øvet 
sange, indmarch og regler. Da vi var så heldig, at JKU’s ungdomsformand er dommer så hun fortalte om 
dommerreglerne omkring en landskamp. Vi havde i år 5 nye med alle ved de små. Der blev trænet en hel 
del fredag aften og lørdag. Søndag blev der spillet en testkamp holdene imellem. 

 
Ungdomslandskampen 2014 

 
Landskampen blev spillet i Odense. Til selve landskampen blev der heppet til den store guldmedalje og 
mange var hæse, da landskampen var over. Det var nogen rigtig tætte kampe. Alle spillere kom i spil. Det 
var en flok trætte og tavse spiller jeg tog afsked med søndag formiddag. 
 
Hermed resultaterne fra landkampen 

      



Bilag 4 

 
DANSK KEGLE FORBUND 

TILSLUTTET FÉDÉRATION INTERNATIONALE DES QUILLEURS 

 
UNGDOMSAFDELINGEN 

______________________________________________________________________ 
Johnny Mandau, Rosenvænget 26 5500 Middelfart 

Mobil: 22 18 21 16 
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Store kugler drenge 

Danmark Tyskland 

Martin F. Hansen 913 Felix Grill 903 

Kasper Kisum 888 Dominik Boehnke 892 

Andreas Nielsen 899 Dominik Ring 914 

Thomas Jensen 229 Richard Albrecht 904 

Thomas D. Petersen 890 Felix Millermann 901 

Claes F. Hansen 904 Felix Rosenow 431 

Steven Nielsen 637 Markus Riggenberg 445 

I alt 5360 I alt 5390 

Point  0     2 

Holdleder: Asoth Veerasingham Holdleder: Bernd Vieweg 
      

 
Store kugler piger  

Danmark Tyskland 

Julie Nielsen 869 Nadine Schulz 862 

Marie Lyngbye 212 Melina Heyer 877 

Sonja Larsen 880 Claudia Raddatz 876 

Mathilde B. Steensen 858 Gina Marie Brunhöfer 892 

Camilla Hansen 854 Annika Heins 904 

Stine Harbo 898 Jessica May 441 

Anne Larsen 660 Pia Winkler 446 

I alt 5231 I alt 5298 

Point   0     2 

Holdleder: Margit Kolfach Holdleder: Petra Sander 
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Mobil: 22 18 21 16 
Mail: jmandau@hotmail.com 

Små kugler drenge  

Danmark Tyskland 

        

Martin Rasmussen 811 Daniel Hahn 801 

Nick B. Steensen 731 Fabian Jaeger 807 

Thomas Pedersen 809 Tim Julian Schütte 798 

Simon Jensen 794 Max Fromme 808 

Mathias Jensen 817 Marek Franke 816 

       

I alt 3231 I alt 3232 

Point   0     2 

Holdleder: Charlotte Schmidt Holdleder: Jörg Gresch 
      

 
Små kugler piger 

Danmark Tyskland 

        

Julie B. Hansen 845 Lena Wiesner 809 

Laura C. Sørensen 802 Sarah Lieske 777 

Marie L. Bock 823 Anna Lena Boomgarden 796 

Sofie Jensen 813 Merle Stöhrmann 813 

Ida Pedersen 820 Monique Kabisch 825 

       

I alt 3301 I alt 3243 

Point   2     0 

Holdleder: Jesper Nielsen Holdleder: Bianca Onken 
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Johnny Mandau, Rosenvænget 26 5500 Middelfart 

Mobil: 22 18 21 16 
Mail: jmandau@hotmail.com 

Unionskamp 2013/14 
 

Små kugler 
 
GULD  JKU 1  53 point 25373 kegler 
SØLV  FKU 1  50 point 25222 kegler 
BRONZE  JKU 2  35 point 23727 kegler 

 
Store kugler 
 
GULD FKU 1  52 point  27645 Kegler 
SØLV JKU 1  48 point 27481 Kegler 
BRONZE KKU/SKU 1  44 point 27330 Kegler 
 
Tillykke til alle vindere. 
 
Vi er i skrivende stund godt i gang med denne sæsons unionskampe og det tegner til og blive endnu en 
spændende og tættere kamp om guldet hos små kugler. 
 
Til sidst vil jeg gerne takke alle lederne i klubberne, som har med ungdom og gøre. Jeg ved der er 
fremgang i nogle klubber, men desværre er der stadig tilbagegang i andre klubber. 
Der skal selvfølgelig også lyde en tak til ungdomsudvalget og D.Ke.F.’s hovedbestyrelse, for et godt 
samarbejde i 2014. Håber selvfølgelig dette også vil ske i 2015. 
 
 

 
Med sportslig hilsen. 

 
Johnny Mandau 

Ungdomsformand D.Ke.F. 
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Beretning fra seniorudvalget 2015. 

Ved sidste års individuel DM for seniorer aftalte udvalget, Hans Erik Rank for 
Fyn, Mogens Christensen for Sjælland og undertegnede for Jylland at afvikle Hold 
DM 15. April 2015 i Fredericia og Individuel DM 6. Maj 2015 i Odense. Disse 2 
stævner står vi overfor at afvikle om kort tid. 

Der er allerede tilsagn om deltagelse af 10 herrehold og 6 damehold til stævnet i 
Fredericia, i alt 64 deltagere, som strategiplanen siger. 

Jeg er vidende om at Århus Seniorkegleklub ønsker kursus til deres 
nytilkommende spillere. De er nu oppe på mere end 90 medlemmer.  

Jysk Ældrekegler Turnering, som indtil nu har været bestyret af mig ret alene, 
har nu fået en medarbejder mere, for at sikre Turneringens beståen i fremtiden. 

 Gerhard Schmidt fra Midtals Kegleklub er indtrådt i arbejdet omkring 
afviklingen af turneringen. Gerhard og jeg deles om arbejdet fremover. 

     På Seniorudvalgets vegne 

      Ejler Jespersen 

 



Bilag 5,1 

Tillæg til årberetning 2015. Dette tillæg står min personlige ansvar for. 

Tendensen viser der i vores tid er rigtig mange aktive pensionister og det at være 
pensionist er i dag ikke noget man behøver at skjule. Keglesport er en rigtig god 
aktivitet for ældre. Ud af dansk Kegleforbunds  små 5000 medlemmer er over 
90% over 60 år, selv størsteparten af licensspillerne er 60 år eller mere. 

Jeg mener de bestående kegleklubber i Danmark gør for lidt for at tiltrække de 
mange nye pensionister der er i samfundet. Det er kun få steder, de kommer af 
sig selv, som i Augustenborg, hvor de oven i købet selv byggede et keglecenter. 
Kegleklubberne ved de keglecentre, der er i Danmark, må tænke i nye baner, ikke 
kun fokusere på turneringsspil og store mesterskaber. 

Der må være nogle ledere i klubberne, der kan skabe noget aktivitet i 
dagtimerne, da står keglebanerne ledige, i hvert fald mange steder. Det er den 
daglige træning, hvor der er god plads til socialt samvær, der skal være det 
primære. Det er tidligere, eller nuværende licenskeglere, der kan være 
igangsættere. Desværre ser jeg nogen steder, også i Jylland, hvor spillere i 
klubber bliver trætte af turneringsaktivitet (KIF Kolding) og blot holder op. I 
stedet kunne de have haft stor glæde af at spille ældrekegling. 

Keglecentrene skal også med ind her og give muligheder for kegletræning i 
dagtimerne. Give mulighed for socialt samvær med kaffedrikning til en rimelig 
penge m.m. Det er muligt, det viser historien. Jeg har lige været i historien 
omkring Haderslev, hvor Niels Nasser i tiden omkring  1991, havde et 
keglecenter, der stod tomt i dagtimerne. Han opfordrede en af sine spillere fra 
aftenholdet, Paul Jürgensen, til at prøve at starte noget keglespil for pensionister. 
19. Marts mødte 12 nye spillere op. 1. Oktober samme år var holdet blevet til 40 
spillere. Og så gik det stærkt. Keglespil blev en trend i Haderslev, 1995 blev 
ældre Sagens Kegleklub Haderslev erklæret som den største kegleklub i 
Danmark med over 500 aktive medlemmer. 

Nutidig kan det også lade sig gøre. Sten Jensen i Århus var positiv over for en ide 
om at nogle ældre kunne mødes på keglebanerne under skøjtehallen i 
dagtimerne. Der var et par tidligere spillere der stod for ansvaret fra start, og nu 
er der over 90 aktive spillere i Århus. 

I Sydjylland er vi heldige, der er relativ mange baner, så der er ofte omtale af 
keglespil, som så tiltrækker flere spillere. Via ovennævnte Paul Jürgensen kom 
der også i 1993 en turnering i gang. Den afvikler sine kampe i 6 stævner, hvor 
der er mange spillere samlet en hel dag. Det giver deltagerne udtryk for er en 
passende antal gange at skulle af sted til turnering. Det er stadig den daglige 
træning, der er det vigtigste. 

Jeg bliver helt forpustet når jeg ser på den sjællandske pensionistrække, der 
spiller 18 gange turneringsspil pr. sæson. Med 60 kast pr. spiller og kun et 
modparthold sker der ikke så meget den dag. Licensspillerne på Fyn og nu i 
Jylland kan godt finde ud af at spille flere hold sammen nu.  

Medlemstallet i DKeF er i tilbagegang, men jeg mener ikke vi blot skal se på, det 
sker. De eksisterende klubber må prøve at henvende sig til andre spillere end de 
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traditionelle licensspillere, som vi hører mest om i DKeF. Jeg mener det er lige 
godt hvorledes spillerne deltager i keglespil, blot de er med. For eksempel 
klubberne i København, der har flere kegleanlæg, de har slet ingen ældre kegler 
medlemmer organiseret. Her må deres  aktivitet rettes mod omtalte ældre 
pensionister. De kommer ikke af sig selv, kun ved god agitation tiltrækkes de, og 
jeg mener, det er de bestående klubber, der har viden og ekspertise til at være 
foregangsmænd i projektet. 

DKeF´s budgetter retter sig i meget høj grad mod en lille kreds af elitespillere.  
Ikke for at jeg ikke under dem disse oplevelser, men en større interesse mod den  
kreds af spillere, som jeg repræsenterer,  tror jeg godt kunne tiltrække flere nye 
medlemmer. 

Jeg oplever ikke nytænkning i DKeF har nemme vilkår. Det er en velfungerende 
organisation, der har en dygtig daglig styrer i Finn Hylmar, men at skabe nye 
tiltag er svært.     

Med keglehilsen          Ejler Jespersen 
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Beretning fra Amatør- og Ordensudvalget 

 til D.Ke.F.’s Repræsentantmøde 2015. 

 

 

 

 

Siden sidste repræsentantskabsmøde har der ikke været sager til behandling i 

Amatør- og Ordensudvalget. 

 

 

 

En situation vi i udvalget er meget tilfreds med, idet de sager til behandling i 

udvalget ofte omhandler tvister imellem klubber. 

 

 

 

 

På Amatør- og Ordensudvalgets vegne 

 

 

Jesper Bak Møller 

jesper@kegler-dkef.dk 

 



Bilag 7 

 
Lovudvalgets beretning 2014  

 
 
 
 
Lovudvalget har i 2014 udarbejde forslag til ændring af lovene § 7 regnskab 
om anbringelse af forbundets kontante midler. 
 

Efter vedtagelsen på repræsentantskabsmødet 10.08.2014 er vedtagne 
forslag indarbejdet i D.Ke.F.’s love og spilleregler i lovkomplekset. 
 
 
 
    På lovudvalgets vegne  
 
 
           Jette Møller 
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______________________________________________________________________ 
Margit Kolfach, Overmarksvej 9, 6000 Kolding 
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Mail: margit_kolfach@hotmail.com 

 

 
Dommer Formandsberetning. 

 
Året 2014. 
 
Er forløbet med en masse spændende stævner, lidt udfordrende en gang imellem. 
 
Kan nævne DM for Old Girls/Boys og DM Ungdom små kugler, der blev afviklet i 
samme weekend i maj måned. Gik ikke så godt ved DM Old Girls/Boys, en 
dommer til start, da en havde sovet over sig og de to sidste kom med bussen fra 
Fyn, de kom først efter at spillet var gået i gang. DM små kugler var alle dommer 
tilstede, men jeg måtte selv dømme, det var ikke så heldigt, da jeg skulle være der 
som Jysk Ungdoms Formand. 
Har taget det til efterretning. 
 
Kan nævne Damer/Herrer og Old Girls/Boys Landskamp mod Tyskland i 
Neumünster, der blev afviklet i november måned. Der blev spillet på alle tangenter 
af den Internationale Dommer Formand, det er ikke godt når han bruger regler, 
der mindst er 30 år gamle, siges ellers, at han har det sidste ord, når dommere ikke 
er enige, Landskampen blev afviklet. Var meget lærerigt, fik lært at man ska’ stå 
fast. 
Tak for hjælpen Henning V. Nielsen.  
 
Fik desværre en meddelelse af Ena Bargholz fra København, at hun stoppede som 
Bohle dommere, lidt senere fik jeg desværre samme meddelelse af Allan Glue fra 
Fyn. 
 
Vil sige tak til D.Ke.F og Unions Formændene for deres støtte. 
 
Til sidst en Stor Tak til alle Dommere, for jeres indsats året igennem. 
 
 

Med sportslig hilsen. 
 
Margit Kolfach. 

 
Dommer Formand. 
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Beretning 2014 

Intern revision 

 

 

 

Der blev valgt ny kasserer på repræsentatskabsmødet den 10. august 2014 og regnskabet skulle først 

herefter rekonstrueres fra 2013 og frem, før et egentligt uanmeldt besøg kunne gennemføres. 

 

Min kontrol blev derfor lagt sidst på året – også af hensyn til, at det jo var første gang – og at jeg så helst 

ville have så meget som muligt med i kontrollen, så denne blev mest mulig hensigtsmæssig af hensyn til 

efterfølgende kontroller. 

Kontrollen blev gennemfør at 2-3 gange, idet det første besøg blot resulterede i en lukket dør (John var 

taget hjem umiddelbart forinden). 

 

På andet og tredje besøg foretog jeg en afstemning af likviderne til den bogførte beholdning. 

Kontoplanen blev gennemgået og diverse hensigtsmæssige rettelser foretaget på baggrund af velmente 

anbefalinger og samtale om, hvad der ville være mest praktisk og retvisende i regnskabet. 

Med baggrund i en gennemgang af kontokortene og den løbende bogføring, blev der foretaget stikprøver 

af diverse bilag. Stikprøverne blev udvalgt på baggrund af afvigelser, større beløb og/eller andre ting, der 

virkede umiddelbart iøjnefaldende. 

 

Der blev konstateret fejlposteringer, som efterfølgende er rettet efter min bedste overbevisning i samråd 

med kassereren. 

For nogle få bilag, var der manglende dokumentation og jeg skal henstille til, at der især for forskud/ 

udlæg, foretages nøje dokumentation for alle afholdte udgifter. Ligeledes anbefales det, at sådanne 

forskud/udlæg afregnes indenfor rimelig tid, så det stadig er muligt at indhente nødvendige bilag og mens 

det stadig er i frisk ihukommelse for alle. 

 

Dette var første år med intern revision og da såvel John som jeg er blevet ”kastet” lidt ud i det, anser jeg 

næste års gennemgang for en minimal udgave af samme for 2014. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

Jane Hemmingsen, intern revisor 
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§ 1. DIVISIONSTURNERING    Almind d. 30-12-2014 
 
Afviklingsperioden er efterår - forår.  
1. division, der er landsdækkende,  
2. division, der er landsdækkende  
3. division, der er opdelt i en øst- og en vestkreds  
 
Det tilstræbes at have 10 hold i hver division. Antal og sammensætning kan reguleres af 
sportsudvalget for sektion Bohle.  
Østkredsen omfatter K.K.U./S.K.U. og vestkredsen F.K.U./J.K.U.  
Det er kun tilladt at have ét hold fra hver klub i 1. division, medens en klub kan deltage 
med flere hold i 2. og 3. division. Holdene kan bestå af både dame- og herrespillere fra 
samme klub.  
Det er tilladt at stille et hold sammensat af spillere fra flere klubber fra samme union til 

turneringskampe til og med 2. division. Det skal fremgår af tilmeldingen, hvilke klubber der stiller 

hold sammen. Hjemmebanen skal være de baner, hvor den klub, der tilmelder holdet, spiller. 

Denne tilladelse gælder i en prøveperiode på 1 år og skal tages op på unionernes 

repræsentantskabsmøde i 2015. 

Ændres til: 

Afviklingsperioden er efterår - forår.  
1. division, der er landsdækkende,  
2. division, der er landsdækkende  
3. division, der er opdelt i en øst- og en vestkreds  
 
Det tilstræbes at have 10 hold i hver division. Antal og sammensætning kan reguleres af 
sportsudvalget for sektion Bohle.  
Østkredsen omfatter K.K.U./S.K.U. og vestkredsen F.K.U./J.K.U.  
Det er kun tilladt at have ét hold fra hver klub i 1. division, medens en klub kan deltage 
med flere hold i 2. og 3. division. Holdene kan bestå af både dame- og herrespillere fra 
samme klub.  
Det er tilladt at stille et hold sammensat af spillere fra flere klubber fra samme union til 

turneringskampe til og med 2. division. Det skal fremgår af tilmeldingen, hvilke klubber der stiller 

hold sammen. Hjemmebanen skal være de baner, hvor den klub, der tilmelder holdet, spiller. 

Hver klub kan max stille med et hold der er mixed mellem 2 eller flere klubber og det skal altid 

værre klubbens laveste rangerende hold der er mixed.  

Begrundelse:  

Vi har kørt med denne regel i en prøveperiode på et halv år nu, og vil gerne have den permanent 

indført i turneringen, og det giver klubberne muglighed for at mixe holdene imellem sig til og med 

2. division. Dette er for at bevare så mange hold som mugligt i turnerimgen.      

F/DKF´s Sportsudvalg  

Henning Vang Nielsen 


